
KÖRMENDI HÍRADÓ
VÁROSI ÚJSÁG 2012. SzeptembeR 28. X. ÉVFOLYAm 9. SzÁm

www.inkubatorhaz.eu
Vállalkozói inkubátorház

Körmend Ipari Park



33

Szeptember 15-én adták át az Egis 
Gyógyszergyár Nyrt. körmendi gyáregy-
ségében az új analitikai fejlesztô labo-
ratóriumot. A gyógyszeripar sikeres 
jövôjének egyik legfontosabb eleme 
az új készítmények kidolgozása. A 
több mint 600 millió forintos beru-
házás avatásán megjelent dr. Hodász 
István vezérigazgató, V. Németh Zsolt, 
a Vidékfejlesztési Minisztérium állam-
titkára és Bebes István polgármester, 
országgyûlési képviselô.

 
Az Egis Gyógyszergyár Nyrt. körmendi 

gyáregysége a városnak és környékének 
meghatározó üzeme. Jelenleg 838 mun
kavállaló dolgozik itt. Az Egis országosan 
is jelentôs produktummal büszkélkedhet, 
s hazánk 26. legnagyobb foglalkoztatója. 
Itthon és külföldön több mint 4 ezer 
embernek biztosít megélhetést. Ezért is 
jelentôs a nemrégiben átadott fejlesztés, 
mely 600 millió forintos projekt, közel 
400 m² alapterületû és 8 új munkahelyet 
teremt. 

Hodász István vezérigazgató avatóbeszé
dében kifejtette: „A körmendi gyáregység
ben felhalmozódott szaktudás, az itt dolgo
zók kreativitása lehetôvé tette, hogy önálló 
kutatásfejlesztést végezzenek. A fejlesztés 

azt bizonyítja, hogy az Egis a jövôben is a 
térség meghatározó szereplôje és mun
kaadója kíván lenni. A labor felépítésével 
felgyorsult a fejlesztô munka, a kifejlesztett 
új gyógyszereket nagy eséllyel helyben 
gyártják majd, ami kapacitás bôvítést és 
további mun
kahelyek te
remtését ered
ményezheti.”

V. Németh 
Zsolt államtit
kár kiemelte: 
„A laborató
riumi fejlesz
tésekre érzé
k e l  h e t ô e n 
szükség van, 
mert az embe
rek igénylik a 
hatékonyabb, 
gyorsabb hatású, biztonságosabb gyógy
szert. Az Egis a fejlesztés mellett munkát 
ad az embereknek, önként vállalt társadalmi 
feladataként jobb minôségû várost hoz 
létre. Ez a fejlesztés a magyar vidéket, az 
emberek helyben maradását is segíti”. 

Bebes István polgármester is nagyra érté
kelte a vállalat jelentôségét: „Az iparûzési 
adó legnagyobb részét – tavaly 173 millió 

forintot – az Egis fizette be a város kasszá
jába. Mindemellett a cég segítséget nyújt 
az iskolák és a kórház mûködéséhez, tá
mogatja a civil szervezetek munkáját, hoz
zájárul a város infrastrukturális fejlesztésé
hez. Nagyrészt az Egis tevékenységének 

köszönhetô, 
h o g y  V a s 
m e g y é b e n 
Körmend tér
s é g é b e n  a 
legkisebb, 5,2 
s z á z a l é k  a 
munkanélküli
ek aránya.”

Az új létesít
mény fontos 
eleme az új, 
önálló gépé
szeti központ, 
a kazánház, 

amely nemcsak az analitikai labort, ha
nem a hozzátartozó laboratóriumokat 
és a közelben elhelyezkedô szenny
víztelep fûtését is szolgálja –, a régitôl 
függetlenül, ezzel lényegesen javítva az 
üzemeltetés hatékonyságát. A világszín
vonalú beruházás olyannyira XXI. századi, 
hogy a melegvízszükségletet lehetôség 
szerint napelemek biztosítják.  Kéki

Átadták az új fejlesztôlaboratóriumot az Egisben
600 milló forintos beruházás a város meghatározó üzemében

A „Legyen élmény a tanulás – part-
nerségben gyermekeink formális 
és informális tanulásáért” címû 
(TÁMOP-3.2.11/10-1-2010-0226) pro-
jekt sajtótájékoztatóval egybekötött 
záró rendezvényét a Körmendi Kul-
turális Központ és Faludi 
Ferenc Könyvtár Könyvtári 
Intézményegysége augusz-
tus 31-én tartotta a Berki 
Vendéglôben. A rendez-
vényen megjelentek az 
együttmûködô oktatási in-
tézmények képviselôi. 

A pályázatban résztvevô 
könyvtárosokat, óvónôket és 
tanárokat, valamint a sajtó 
képviselôit Hadnagyné Vörös 
Márta igazgató köszöntötte. 
Elmondta, hogy az eltelt 11 hó
nap, azaz 333 nap alatt 426 fog
lalkozáson 12891 résztvevô vehetett részt. 
Vagyis naponta 42 gyereket és felnôttet 
mozgattak meg az iskolán kívüli tanulásra 
lehetôséget adó programok. 

B e b e s  I s t v á n  p o l g á r m e s t e r 
bevezetôjében elmondta, hogy a város 

és intézményei által létrehozott projektek 
egy része materiális értéket hordoz, ilyen 
például a megújult Szabadság tér vagy a 
körforgalom, a könyvtáréban viszont olyan 
szellemi javak jelennek meg, melyek a 
gyerekek tudásának kibontakoztatását, 

személyiségük fejlôdését segítették. A 
helyi általános és középiskolák, óvodák, 
valamint a Csákánydoroszlói ÁMK és a Pan
kaszi Általános Iskola pedagógusainak és 
sok segítônek az összefogása valósult meg 
a könyvtár több mint 35 millió forint értékû 

(100 százalékban támogatott) pályázatának 
eredményeként.

Mecsériné Doktor Rozália projektme
nedzser adott tájékoztatást a pályázat 
2011. október 1tôl 2012. augusztus 31ig 
tartó megvalósulásáról. Hangsúlyozta, hogy 

az elnyert teljes körû támo
gatás hihetetlen mennyiségû 
adminisztrációt követelt. Az 
együttmûködô oktatási intézmé
nyek és a könyvtár célja pedig 
az olvasási kultúra fejlesztése, 
a kompetencia alapú ismeretek 
élményszerû tanulása, tanítása 
és a könyvtárhasználók számá
nak gyarapítása volt. Ennek fô 
területét a könyvtári foglalkozá
sok jelentették, de az óvodák 
és általános iskolák témanapjai, 
témahetei, a szakköri keretek
ben megvalósult gimnáziumi 
tehetséggondozás, a sportver

senyek, alsó tagozatosok szavalóversenye, 
olimpiatörténeti vetélkedô, akadályverseny, 
kisinas és hangyatábor a két középiskolában 
mind a gyerekek érdekeit szolgálták. A 
könyvtárigazgató beszámolt arról is, hogy 

Lezárult a könyvtár nagyszabású pályázata
11 hónap – 11 intézmény – 426 foglalkozás – 12891 résztvevô

Folytatás az 4. oldalon
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a részt vevô intézmények 
sikeres együttmûködését 
mi sem bizonyítja jobban, 
mint a még elbírálás alatt 
lévô újabb „Így is lehet 
tanulni – együttmûködés 
gyermekeink kulturális tu
dásának erôsítéséért” címû 
(TÁMOP3.2.1312/ 12012
0208) pályázat.

A pályázat résztvevôi kö
zül Kozó József, a Csákány
doroszlói ÁMK igazgatója 
kivetített fotók kíséretében 
számolt be arról, hogy náluk 
ezernél több gyerek vett 
részt a programokon, me
lyekbe az osztrák testvérisko
lát, egészségügyi és kataszt
rófavédelmi szakembereket, 
az Ôrségi Nemzeti Parkot, a 
Hegyhátsáli Csillagvizsgálót 
is bevonták. Hangsúlyozta, 
hogy a pályázat miatt nagy
programjaikon a vendéglátás 
és díjazás kiemeltebb módon 
valósulhatott meg.

Laczó Tamás, a Kölcsey Fe
renc Gimnázium igazgatója 
hozzászólásában kiemelte, 
hogy intézménye a min
dennapi oktatómunkán túl 
a tehetséggondozásra for
díthatott még több energiát 
matematika, kémia, magyar 
és történelem tantárgyakból 
emelt szintû érettségire és 
továbbtanulásra készülô di
ákjai számára. Kötetlenebb 
módon, de az idén elôször 
megvalósult hangyatábor 
szintén hozzájárult ahhoz, 
hogy a gimnázium a város 
és környéke megtartóerejét 
növelje, és a fiatalok majd szí
vesen térjenek vissza nevelé
sük forrásvidékére – mondta.

Gorzáné Horváth Ildikó, a 
Dienes Lajos Utcai Tagóvo
da vezetôje megköszönte, 
hogy az ovisokra is gondol
tak a pályázók. Így a kicsik 
programjai színvonalasab
bak és élménydúsabbak let
tek. Az ôrségi Tökfesztiválra 
tett buszos kirándulás, a 
szüreti mulatság, a farsangi 
és gyermeknapi játszóház és 
a 10 könyvtári foglalkozás si
kere egyaránt ezt igazolják. 

A hozzászólások után a 
nyári olvasótáboros diákok 
meglepetés mûsora követke
zett. A produkcióra Merklin 
Anita énektanárkönyvtá
ros készítette fel a gyere
keket.    Takács Marietta 
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Kölcseysek  
Erdélyben
Jövôre Szlovénia az 
úti cél 

A Kölcsey Utcai Általá-
nos Iskola és Alapfokú 
Mûvészetoktatási Intéz-
mény sikeresen szere-
pelt a „Határtalanul!” 
elnevezésû pályázaton, 
mely azt a célt tûzte ki, 
hogy magyarországi gye-
rekek eljussanak hatá-
rainkon túli magyarlakta 
területekre. Az iskola he-
tedikesei még a nyáron Er-
délyben töltöttek öt napot. 

A „Határtalanul!” elne
vezésû pályázaton való 
sikeres részvétel lehetôvé 
tette a Kölcsey Utcai Ál
talános Iskola és Alap
fokú Mûvészetoktatás i 
Intézmény hetedikesei
nek, hogy Erdélybe, Csík
szentdomonkosra utaz
zanak, és öt napig ott tú
rázhassanak. A diákok sok 
helyen megfordultak, és 
sok szép tájat láttak. Töb
bek között megfordultak 
Csíksomlyón a kálvárián 
és a templomban, ellá
togattak a Hargitán talál
ható hármas kereszthez. 
Megnézték a Márton Áron 
Múzeumot, a Gyilkostavat, 
a Békásszorost. Voltak a 
Pongráctetôn és a Szellô
tetôn. Szedtek szemetet 
az Olt partján, de jutott idô 
számháborúzásra és tánc
tanulásra, vagy éppen el
látogattak egy csíkdánfalvi 
kerámiamûhelybe. Gyi 
mesbükkön megnézték 
az utolsó MÁV ôrházat. 
Látták a Szent Annatavat, 
ami krátertó és a Mohos
tavat, ami tôzegmohaláp. 
Készítettek prezentációt, és 
közös mûsort adtak a helyi 
diákokkal, akik közül sok 
barátot szereztek.

A Kölcsey Utcai Általános 
Iskola és Alapfokú Mûvé szet
oktatási Intézmény nyáron 
ismét sikeresen szerepelt 
a fent említett pályázaton 
– és így állami támogatás 
révén –, jövô év májusában 
Szlovéniába, a Muravidék 
magyarlakta területre láto
gatnak a tanulók.

   CsT

Ismét körmendi kézben a kosaras klub
Új mûködési modell folymatos közösségi kontrollal

Egyszerre folytak a tárgyalások a korábbi tulajdonos által 
hátrahagyott adósság átütemezésérôl és az új szezonhoz 
szükséges pénzügyi háttérrôl a BC Körmendnél. Az egyez-
tetések nyomán a csapat az eddiginél jóval kisebb, de 
tartható költségvetéssel vág neki az új bajnokságnak, és 
a tulajdon is visszakerült Körmendre.

Javában tart a felkészülés a körmendi kosárlabdaklubnál, lé
giósok érkeztek, a csapat eredményesen szerepelt a Mogyorósy 
Szilárd emléktornán.

Mivel a klub az elôzô tulajdonos alatt jelentôs tartozást halmozott 
fel, a gazdasági ügyekrôl az elmúlt hetekben rengeteget tárgyaló 
polgármester, Bebes István adott tájékoztatást.

– Ahogy az ismert, korábban mindenrôl a volt tulajdonos egy 
személyben döntött a klubnál, ezért még a kiindulási helyzet fel
térképezése is nagy nehézséget jelentett. Utána egyszerre kellett 
egyezetni az adósságokról és megteremteni a hagyományokhoz 
méltó feltételeket a folytatáshoz. Bár közel sincsen vége a tár
gyalásoknak, azt kell mondanom, hogy az új szezon pénzügyi 
háttere biztosított, ezt jelzi az a tény is, hogy külföldi játékosokat 
tudtunk hozni a csapathoz. A stabilitáshoz azonban hosszú tár
gyalássorozatra volt szükség, hiszen jelentôs mértékû tartozás 
átütemezésérôl kellett megállapodnunk. Még néhány megbeszélés 
hátra van, ezek azonban nem befolyásolják azt, hogy a Körmend, 
a korábbinál jóval szerényebb anyagi háttérrel, de részt vesz az 
Acsoportos küzdelmekben, remélhetôen jó játékkal örvendezteti 
meg a nézôket. Bízunk abban, hogy a szurkolók az ismert körül
mények és nehézségek ellenére is kitartanak a csapat mellett. A 
szerepléshez elengedhetetlen volt, hogy jelképes összegért meg 
tudjuk vásárolni SzabóForrai Zsolt tulajdonrészét, és ezzel ismét 
körmendi kezekbe került a klub, hiszen átmeneti idôre és ideig
lenesen Zsebe Ferenc lett a BC Körmend tulajdonosa, aki tovább 
viszi a tárgyalásokat, folytatja az egyeztetéseket a konszolidációs 
terveknek megfelelôen. Ugyanis tanulva a történtekbôl, szükséges
nek tartjuk az új mûködési modell kidolgozását, ami hosszú távra 
szól, fenntartható és eredményes. További lényeges eleme, hogy 
folyamatos közösségi kontrollon alapul, és segít bevonni azokat a 
támogatókat, akik fontosnak tartják a körmendi kosárlabdát akár 
szponzori, akár fôtámogatói formában.

forrás: bckormend.hu

Folytatás az 3. oldalról
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Fórumot tartott a Bûnmegelôzési és 
Közbiztonsági Bizottság szeptember 
20-án a Polgármesteri Hivatal nagy-
termében. A rendezvényen elôadások 
hangzottak el többek között Körmend 
közbiztonságáról, a társasházak gazdál-
kodásáról, kerékpárlopás, pincefeltörés 
és vendéglátóhely-betörés sorozatról 
és egy sikeres hengerzár-töréses nyo-
mozás tanulságairól, valamint 
a lakosság által megtehetô 
óvintézkedésekrôl.

A Polgármesteri Hivatal nagy
termében megtartott fórumon 
elôször Szabó Ferenc alpolgármes
ter köszöntötte a megjelenteket. 
Elmondta, hogy a Bûnmegelôzési 
és Közbiztonsági Bizottság 2003
ban alakult meg, hogy lehetôséget 
biztosítson a felmerülô problémák 
megbeszélésére. Gyûléseiket két
havonta tartják, munkájukban a 
hangsúly a megelôzésen van. Rendkívüli 
bizottsági ülés összehívására az elmúlt kilenc 
évben nem volt szükség. Nagyon fontosnak 
tartják a kamerarendszer további bôvítését, 
de természetesen nem a város utcáinak tel
jes bekamerázása a cél. Ugyancsak fontos a 
DADA program folytatása a tanulók körében, 
és állandó téma a balesetveszély miatt a 8as 
és a 86os fôút forgalma. Az idén a bizottság 
foglalkozott a több mint kétezer embert 
megmozgató jubileumi református zsinat 
közbiztonsági elôkészítésével is.

A fórum elsô elôadója Tóth János r. alez
redes volt, ô a Körmendi Rendôrkapitányság 
kapitányságvezetôhelyettese, bûnügyi 

osztályvezetô. Elôször a rendôrséget érintô 
aktuális átszervezésrôl beszélt. Nagyon fon
tos tudni, hogy november 1. után is a lakos
ság szolgálatában állnak, és természetesen 
senki sem szenvedhet hátrányt az átszerve
zés miatt. Vas megyében két járás tartozik 
majd hozzájuk, ez 3 várost és 59 községet 
jelent, ami a vasi települések 29%a. Ez azt is 
jelenti, hogy a megye kapitányságai közül a 

körmendié a legnagyobb terület. Tóth János 
ismertetett egy, a fórum napjára aktualizált 
statisztikai kimutatást, melyben az elôzô 
évi adatokhoz mérte a 2012 évi bûnügyi 
tendenciákat. Örvendetes, hogy a tavalyi 
204rôl 141re csökkent például a közrend 
ellen elkövetett bûncselekmények száma. 
Valamennyi bûnügyi kategória összesített 
adatai is a kapitányság munkájának ered
ményességét mutatják. A bûncselekmények 
száma 775rôl 645re csökkent.

 Szilvágyi Imre r. alezredes elôször a 
társasházak törvényes mûködésének fel
tételeit ismertette. Mint mondta, sajnos 
minden társasháznál találhatók szabályta

lanságok. A társasházaknál bizonyos rend
kívüli, balesetveszély elhárítását igénylô 
esetek kivételével a döntést nem a közös 
képviselô, hanem a lakók közgyûlése 
hozhatja meg. A szükséges jogi hátteret a 
2003/133as törvény tartalmazza. Szilvágyi 
Imre második elôadásában egy kerék
pártolvaj banda már felderített lopásait 
ismertette. A három fiatalkorú elôször a 

vasúti kerékpártárolóból vitt el 
lezáratlan kerékpárokat, majd 
késôbb fogóval vágták el a zárakat 
az iskolák elôtti kerékpárokról, de a 
Tescónál is loptak bicikliket. Sajnos 
megtalálták annak a módját, hogy 
bejussanak a kódolt zárral felsze
relt társasházakba, így onnan is 
lopták a kerékpárokat, a pincékbôl 
pedig például szerszámokat vitt 
el a körmendi, egyházasrádóci és 
ozmánbüki fiatalokból álló cso
port. Az iskolájukban az órákról is 
kikérezkedtek, hogy a bûntetteket 

végrehajthassák. Az iskola informatika 
termébe nem tudtak betörni, de informa
tika órán két számítógépbôl kiszerelték az 
alkatrészeket. A folyosókról a hangszórókat 
szerelték le. A lopott kerékpárokat szétszed
ték, és újakat raktak belôlük össze, hogy a 
tulajdonosaik ne ismerhessék fel ôket. 52 
bûncselekményt követtek el, mellyel 930 
ezer forintot meghaladó kárt okoztak.

A fórum további részében Paál Jácint 
r. százados beszélt a hengerzáras betöré
sek megelôzésérôl, majd a polgárôrség 
bûnmegelôzési tanácsai következtek Molnár 
Sándor, a Körmendi Polgárôr Egyesület elnö
kének elôadásában.     CsT

Fórum a bûnmegelôzésrôl
Javuló tendenciák és növekvô feladatok az átszervezés miatt

Ez év elején a Körmendi Ipari parkban 
kezdetét vette egy építkezés, melyhez 
még egy darut is felépítettek. Folytak 
a találgatások, mi lehet ez? Mindenre 
fény derült, amikor kikerült a projekt 
tábla a következô felirattal: A Körmendi 
Vállalkozói Inkubátorház létrehozása 
az Európai Unió és a Magyar Állam 
támogatásával. 

Galamb István, a Vállalkozói Inkubátor
ház ügyvezetôjének bejelentése alapján 
október 17én 10 órakor az elôzetes 
ütemtervnek megfelelôen átadják Kör
menden az Ipari Parkban a vállalkozók 
munkáját segíteni hivatott Vállalkozói 
Inkubátorház épületét.

„Minden lehetséges” – vallják a pro
jekt megvalósításában résztvevôk. Min
den leendô és már mûködô vállalkozás 

vezetôit, tulajdonosait ennek a mottónak 
az elfogadására biztatnak a szervezôk. E 
célnak megfelelôen hívták meg vendé
geiket is. Szeretnék, hogy a meghívott 
elôadóik – Grand.PhD. Palotás János, a 90
es évek népszerû politikusa, közgazdásza, 
Benkô Vilmos, AmCham elnökségi tagja, 
neves magyar, amerikai vállalkozó, Hantos 
Zoltán MATTIP, a magyar ipari parkok szö
vetségének elnöke és Várbíró András, az 
IBK képviselôje – maradandó és érdekes 
információkat adjnak elôadásaikkal, hoz
zászólásaikkal a résztvevôknek. 

Galamb István tájékoztatójában elmond
ta, hogy irányadónak tekintik Palotás János 
véleményét, mely szerint „nem az a fontos, 
mennyi pénz van a zsebedben, hanem az, 
hogy mennyit tudsz megmozgatni”. 

A rendezvény második felében lehetôség 
van külön érdeklôdési körönkénti találko

zókra, megbeszélésekre. Az érdeklôdôk 
orvosi, jogi, könyvelési, adótanácsadói, 
grafikai, pályázati, marketing és a banki 
ismertetekkel rendelkezô, a késôbbiekben 
az Inkubátorházban is megtalálható szak
emberekkel tudnak személyesen talál
kozni. Bemutatják azt a nyomdagépet is, 
mely az Inkubátorházban a vállalkozások 
szolgálatában mûködik majd, gazdagítva 
szolgáltatásaik körét. 

 Az óvodások mûsora és a szervezôk 
által biztosított büfé vendéglátása tovább 
színesíti az október 17i rendezvényt. A 
szervezôk minden érdeklôdôt szívesen 
látnak, akik a vállalkozások alapításával, 
üzemeltetésével kapcsolatos információkra 
kíváncsiak. 

Minden további és aktuális információ 
megtalálható a www.inkubatorhaz.eu 
honlapon. 

A Vállalkozói Inkubátorház átadója Körmenden
A megnyitón neves szakemberek elôadásaira várják az érdeklôdôket
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A „Közel Nulla Energiaigényû Épület”
2020tól az EU új energetikai szabályozást 

vezet be. Új épület esetén kötelezô lesz a 
Közel Nullás, azaz „Nearly Zero” épület, az 
A+++ energiaosztály. Mit jelent ez, és hogyan 
érhetô el ez a követelmény? A Közel Nullás kö
vetelmény egy kimagaslóan energiahatékony 
épületet jelent, mely saját energiaigényét meg
újuló forrásból közel 100 %ban megtermeli, 
lehetôleg az épület telkén, vagy a közelben.

A „Közel Nullás” épület megvalósítható:
1. Passzívházból: 15 kWh/m2év fûtési ener

giaigény, A++ energiaosztály.
2. Alacsony Energiaigényû Házból: 4080 

kWh/m2év, A+ energiaosztály
3. Aktívházból: A+ energiaosztály  

Ahhoz, hogy ez az épület közel nullás 
legyen, saját hô és áramigényének javát 
is maga kell meg
termelje. Ehhez egy 
megfelelô méretû 
napelemes, illetve 
napkolektoros fe
lület is kell. Ennek 
többletköltsége ma 
35 mFt körül mozog.

A Közel Nullás épü
lethez szervesen illesz
kedik az elektromos 
autó vagy robogó.

Az Aktívház eleve 
képes teljesíteni a 
Közel Nullás köve
telményt, de magasabb komfortszintet, 
magasabb ráfordítással kínál.

Mennyibe kerülhet egy ilyen épület?
2012ben készítettünk három mintater

vet, a fent említett három épülettípusra. A 
házak egy tipikus magyar család igényére 
– 4 fô – készültek, 130 m2es, földszint + 
tetôteres lakóházként.

Az Építésügyi Tájékoztatási Központ éves 
adatai alapján egy átlagos színvonalú csalá
di ház – nem passzívház! – építési költségei 
2011ben nettó 240 eFtba kerültek. Ez egy 
cca. 40 mFtos épületet jelent.

Megfelelô építészeti kialakítással és szer
kezetekkel ennyi pénzbôl passzívházként is 
megépülhet, sôt, az alacsony energiaigényû 
változat nettó 200240 eFt között is megvaló
sítható. Ehhez kell hozzáadni a napenergia
termelô eszközök 35 mFtos tételét. Ameny
nyiben a Zöld Beruházási Rendszer (ZBR) 
pályázati kerete fel lesz töltve, ez a több
letráfordítás pályázati forrásból fedezhetô.

Ez tehát azt jelenti, hogy egy átlagos 
családi ház árából, pályázati támogatással 
kiegészítve elérhetô a Közel Nullás épület. 
Hogy ez autonómmá válhasson, ki kell 
egészíteni a víztakarékos eszközökkel, 
melyek további cca. 1 mFtos beruházással 
megvalósíthatóak. Ezért a csekély többletrá
fordításért cserébe kapunk egy olyan házat, 
amely független a hálózatoktól. 

Megtérülési idô pályázati támogatás nél
kül 810 év, pályázattal 5 év alatti.

Példák: panelházaknál is elérhetô a 
Közel Nullás követelmény
Ócsa, szociális bérlakások mintaterve, 
2011.

A BM számára szakértôi munka kereté
ben készítettünk egy mintatervcsaládot, 
mely nem valósult meg, de bizonyos ele
mei beépülnek az ócsai lakóegyüttesbe. 
A mintatervek egy Közel Nullás, autonóm 
lakóháztípust céloztak, alacsony megvaló
sítási és üzemeltetési költséggel.
•	A+ energiaosztályú (alacsony ener gia

igényû épületek), max. fûtési igény 6 kW
•	110	m2 alapterületig központi fûtés nélkül 

mûködtethetô, egy fûtôberendezéssel

•	többfunkciós	tûzhelykazán	(fûtés,	fô	zés,	
téli használati melegvíz –HMV– ellá
tás, külsô égésilevegôellátás, nyáron 
villanytûzhellyel kiegészítve)

•	napkollektor	(HMV)	
•	napelem	(áramtermelés)
•	inverter	 (megtermelt	 áram	 hálózati	 be

táplálás)
•	ciszterna
•	helyi	növényi	tisztító
•	napelemes	 elektromos	 töltôállomás	 és	

elektromos kisbusz a munkába járáshoz
•	8%	többletköltségért	„Nearly	Zero”

Ökologikus konferencia, autonóm ház 
mintaterv, 2012.

Az ócsai mintaterveket továbbfejlesz
tettük és mûködésüket számítógépes szi
mulációval vizsgáltuk. A szimuláció szerint 
6 kWos Wamsler tûzhellyel kifûtve 18,5 Ct 
biztosítható a szobákban, 20 Ct a központi 
lakótérben, 22 C a fürdôben, de takaré
kos használattal, ritka ajtónyitogatással a 
tûzhely félteljesítményre, 3 kWra állítva is 
elegendô lehet a ház kifûtésére.

A konferencián bemutatott Aktívházat 
egy hazai fejlesztésû hôszivattyús rend
szerrel (Energiakulcs) ellátva önjáróvá 
tettük. Az épület beszabályozva magára 
hagyható, és télennyáron a megfelelô 
belsô hômérsékletet biztosítja, nulla külsô 
energia bevitelével.

Passzív iskola, Drezda, 2010. 
Az iskola, mint épülettípus kifejezetten 

ajánlott passzívházként való kialakításra.
•	az	épület	80	kW	fûtési	hôigényét	nappal	a	

gyerekek fedezik, személyenként leadott 
100 W testhôjükkel. A hôvisszanyerô 
szellôztetô berendezés biztosítja a friss
levegôt, a használt levegôt eltávolítja, 
a hôt benntartja az épületben. Este, 
zá ráskor kapcsol be a fûtés, hogy éjjel 
temperálja az épületet.

•	a	 fûtést-hûtést	 20	 kW-os	 talajvízkutas	
hôszivattyú látja el

•	az	épület	a	tetôn	elhelyezendô	napele
mekkel továbbfejleszthetô autonómmá.

Fenntarthatósági vizsgálat Budapest két 
mintaterületén, 2004.

A vizsgálat egy 
panelház és egy bel
városi gangos ház 
lehetôségeit vizsgál
ta. Az eredmények 
szerint egy fenntart
ható rehabilitáció 
során elérhetô a 
80% energiameg
takarítás, 50% vízfo
gyasztáscsökkenés 
és a zöldfelületek 
megnövelése 0%ról 
akár 70%ra.

Újpalota, panelfelújítás, 2011–2012.
A panelházak felújítása során kitûzött 

tervezési célok:
•	passzívházzá	 alakítás,	 cca.	 90%	 fûtési	

energia megtakarítással,
•	hôszivattyúra	 való	 átállás	 lehetôsége,	

leválás a távhôrôl,
•	napelemfelületekkel	a	fûtés	energiaigé

nye 100%ban megtermelhetô.
Az épület energetikai méretezése a 

passzívházak tervezésére fejlesztett PHPP 
számítással készült az 1967–1974 között 
alkalmazott paneltechnológiáról rendelke
zésre álló adatok alapján:
•	kiinduló	állapot	fûtési	energiaigénye
  258 kWh/m2a 100%
•	csak	szerkezet	hôszigetelése	16	cm	ás

ványgyapottal 
  84 kWh/m2a 68%
•	ablakcserével,	3	rtg.	passzívház-ablakok		

  49 kWh/m2a  81%
•	hôvisszanyerôs	szellôzéssel
  17 kWh/m2a 93%
ami eléri az épület korszerûsítésekre meg
határozott 25 kWh/m2a küszöbértéket, és 
kielégíti a A+ szintet.

A felújítás folyamatosan zajlik. A tervezés 
során bebizonyítottuk, hogy panelházak 
esetén is elérhetô a Közel Nullás köve
telmény, az épület fûtési energiaigényét 
lehetséges napenergiával megtermelni.

Ertsey Attila

Autonóm ház – autonóm ország
Egy átlagos családi ház árából „Közel Nulla energiaigényû” passzívház is épülhet
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Kiss György káplán augusztus 1-jétôl 
Zalaegerszegen börtönlelkészként 
és Nagykutason kisegítô lelkészként 
folytatja papi teendôit, helyére Kovács 
Richárd káplán érkezett Sárvárról. A 
szombathelyi származású fiatalember 
elôtt nem ismeretlen Körmend, diák-
ként is járt itt, és már papnövendékként 
részt vett Boldog Batthyány-Strattmann 
László egyházi ünnepségein, valamint 
Zsámár Péter egykori papnövendékért 
történt imamegemlékezéseken.

Kovács Richárdot a Gyôri Hittudományi 
Fôiskola és Papnevelô Intézet elvégzése 
után 2010. június 19én szentelte pappá dr. 
Veres András megyéspüspök. Korábban ezer 
szállal Szombathelyhez kötôdött, hiszen 
nemcsak ott született, hanem általános 
iskolai tanulmányai után ott végzett a Pre
montrei Rendi Szent Norbert Gimnázium
ban. Amikor hatodik osztályosként a Püspöki 
Általános Iskolában egy hittanórán ült, akkor 
fogalmazódott meg elôször benne, hogy 
olyan ember szeretne lenni ô is, mint az 
órát tartó pap. Valójában ez egy felismerés 
volt, amelyet ô beszélgetésünk során a 
meghívottság jelének nevezett.

– Attól kezdve töretlen volt a papi hi-
vatás kibontakozása?

– Voltak hullámvölgyek, de amikor már 
Gyôrben voltam, ott az ember segítséget 
kapott a kérdései megválaszolásához. 
Teljesen biztos vagyok benne, hogy ez az 

én igazi hivatásom. Sokszor úgy érzem, 
hogy a Jóisten a papságot nekem találta 
ki, egyszerûen jó papnak lenni – fejezi be 
mosolyogva a választ.

– Vallásos családban nôtt fel?
– A nagypapám a leginkább vallásos, 

hitbôl fakadó a derûje. Édesanyám akkor 
bérmálkozott, mielôtt engem felvettek a sze
mináriumba. Van egy öcsém és egy húgom, 
ô tavaly érettségizett a Premontreiben, még 
mindketten tanulnak.

– Felszentelése után Sárvár, majd most 
Körmend következett, tehát egyik város-
ból egy másikba helyezték. A környezeten 
kívül mi a különbség?

– Sárváron két évet töltöttem, és feladat
köreim hasonlóak voltak, mint itt: végzem a 
teendôimet, misézek, hittant tanítok két általá
nos iskolában, keresztelek, esketek, temetek, 
és persze készülök a szentbeszédekre is. 
Legjobban misézni szeretek, és – mindenféle 
nehézség ellenére mégiscsak – jó a gyerekek
kel foglalkozni. Szívesen megyek a kórházba 
ellátni szentségekkel a betegeket. Körmendi 
szolgálatom alapvetôen abban tér el a sárvá
ritól, hogy itt többet kell falvakba járni. Amikor 
van egy kis idôm, akkor liturgiával, a liturgikus 
énekkel foglalkozom, s elolvasgatom az 
elektronikus világhálón XVI. Benedek pápa 
vasárnap déli és szerda délelôtti tanítását.

– Körmendet mennyire ismerte ko-
rábban?

– Iskolásként is jártam itt néhányszor, és 
szeminaristaként is voltam már itt Batthyány 

ünnepségeken. Édesanyám óvónô, és együtt 
járt az Entzbruder Dezsô Óvónôképzô Szakkö
zépiskolába Kárnics Ferencnével, tehát meg
érkezésemkor már volt, aki ismert engem.

– Mit tart most az elején legfontosabb 
feladatának?

– A gyerekeket szeretném lelkesíteni, 
hogy bátran legyenek hívô keresztények, eh
hez a legfontosabb részemrôl, hogy a hitet 
át tudjam adni, a hit szépségét felmutatni.

– Úgy, mint az a bizonyos pap hatodi-
kos korában?

– Igen, talán, de az egy folyamatos tenni
való, hogy egyre inkább kiteljesedjék az a bi
zonyos gyermekkori késztetés, a papi hivatás 
felismerése. Szent Ágoston mondta rábízott
jainak: „számotokra püspök vagyok, veletek 
pedig keresztény.” Magamra nézve így 
mondhatjuk: Veletek együtt keresztény, érte
tek pap. Ehhez viszont szükség van a keresz
tény közösség imádságára is.    Csihar Tamás

Új káplán Körmenden
„Legfontosabb részemrôl, hogy a hitet át tudjam adni”

A Budapesten élô Kanizsa József köl tô 
neve nem ismeretlen városunk iroda-
lom kedvelô közönsége elôtt, Körmend-
hez már két évtizedes kapcsolat fû zi, 
rendszeresen megjelennek versei a 
Körmendi Figyelôben. Két 
hete a Körmendi Kulturá-
lis Mûhely vendégeként 
egy díjat is átvehetett.

Szeptember 17én Kani
zsa József költô, a Krúdy 
Gyula Irodalmi Kör titkára 
volt vendége a Körmendi 
Kulturális Mûhely (KKM) 
kaszinóestjének a Városi 
Kiállítóteremben. A ren
dezvény elején Mosonyi 
András, a KKM elnöke kö
szöntötte a Budapesten 
élô költôt, akit családi szálak fûznek váro
sunkhoz, majd átadta számára a Körmendi 
Szabad Sajtóért díjat, azaz egy oklevelet, 
egy gravírozott tollat és egy palack finom 

bort. A kis ünnepséget követôen Szabó 
Ferenc alpolgármester tett fel kérdéseket 
a költônek, aki ezekre válaszolva beszélt 
életérôl, munkásságáról. Elmondta, hogy 
70 éve Zala megyében, Zajkon született, és 

annak ellenére, hogy szülei 
írástudatlanok voltak, nagy 
gondot fordítottak taníttatá
sára, megszerettették vele 
ezt a népet, ezt a nyelvet, ezt 
a hazát. Amikor középisko
lás volt Nagykanizsán, még 
mindig ministrált a miséken, 
így a vallásos neveltetésének 
köszönhetôen ugyancsak 
a gyermek és ifjúkorába 
eredeztethetô költészete 
spirituális rétege. Ifjú élete 
meghatározó történése volt 
az 1956os forradalom és sza

badságharc. Versei 1958tól jelentek meg a 
sajtóban, valamennyi megyei lap közölte a 
Sajtóközponton keresztül a költeményeit. 
Ma már összesen 35 kötetét vehetik kézbe 

az olvasók. Ezek közül több a gyermekek 
számára íródott. Ötvenkét évvel ezelôtt ke
rült Zalából a fôvárosba, nemrég Kôbánya 
díszpolgárává választották. A fôvárosban is 
aktív irodalmi életet él, a Krúdy Gyula Iro
dalmi Kör titkáraként sikerült elérnie, hogy 
létrehozzanak egy kiadót. Az elmúlt tíz alatt 
113 könyvet jelentettek meg. Rengeteget 
publikál, még határainkon túl is várnak tôle 
írásokat, most épp a Muravidék címû lapba 
várnak tôle írást a 2010ben az Év Fájává vá
lasztott letenyei platánról. A Krúdy Kör havi 
rendszerességû irodalmi estjeinek gyakori 
vendége például Lator László, Jókai Anna, 
Csukás István és Keres Emil is. 

A Magyar Kultúra Lovagrendjének 
tagjaként több kiállítást és más kulturális 
eseményt szervezett már az elmúlt két 
évtizedben Körmenden.

A KKM következô kaszinóestje október 
3án 18 órakor lesz a Városi Kiállítóteremben. 
A „Lóháton Kazahsztánba” címû rendezvé
nyen Dr. Bencze István magyarságkuta
tóval beszélget Szabó Ferenc.  CsT

Hetven év a szavak varázsában
Kanizsa József költô elismerése
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Tisztelt Szülôk!

Az általános iskolások részére az induló 
tanévben is biztosított, hogy a rászoruló 
gyerekek gyógytestnevelés foglalkozáso
kon vegyenek részt. A foglalkozások szerve
zését továbbra is a Körmend és Kistérsége 
Többcélú Kistérségi Társulás biztosítja, az 
órákat Kutasiné Rózsás Nóra, az Olcsai Isko
lában dolgozó gyógytestnevelô tanár tartja.

A hatályos jogszabályok szerint az orvosi, 
szakorvosi vélemény alapján iskolai gyógy
testnevelésen kell foglalkoztatni azokat a 
gyerekeket, akik egészségük, egészséges 
fejlôdésük érdekében speciális mozgás
anyagot végezhetnek.

A gyógytestnevelés fogalma
A gyógytestnevelés az egészségügyi 

intézményekben mûködô gyógytorna és az 
iskolai testnevelés gyakorlatanyagát egyesí
ti, ezekbôl válogat a gyerekek egészségi ál
lapotának megfelelôen. A foglalkozásokon 
a tanulók betegségtípusok szerinti tantervbe 
foglalt differenciált képességfejlesztése 
folyik, mindazok részvételével, akiket a 
szakorvos javaslatára az iskolai gyermek
gyógyász gyógytestnevelésre utal. A foglal
kozások célja a mozgásszervi (aszténiások, 
mellkasi, gerinc és láb) deformitásokkal és 
belgyógyászati (neurotikus szívbántalmak, 
szívbetegek, ifjúkori hipertónia, endokrin 
zavarok és egyéb) panaszokkal küszködô, 
a testi képességekben visszamaradó, 
azaz a gyógytestnevelésre utalt tanulók 
panaszainak csökkentése, a panaszok 
megszüntetése a testnevelés (torna, játék 
stb.) eszközeivel annak érdekében, hogy 
alkotó s örömteli felnôtt életet éljenek és a 
munkaerôpiacon versenyképesek legyenek.

Kategóriák
A könnyített és gyógytestnevelés szer

vezésének és a gyógytestnevelési órára 
történô beosztásnak a rendje:

I. kategória: könnyített testnevelési órán 
vesz részt a tanuló, ha hosszabb betegség 
miatt fizikai állapota leromlott, kismértékû 
mozgásszervi, belgyógyászati stb. elváltozá
sa van, s emiatt a testnevelési órák egyes 
gyakorlatait nem végezheti. A könnyített 
testnevelés általában a normál testnevelési 
órán kerül megszervezésre, az adott isko
lában tanító testnevelô tanár vezetésével.

II. kategória: gyógytestnevelési órán 
vesz részt a tanuló, ha mozgásszervi, bel
gyógyászati stb. elváltozása miatt sajátos, az 
állapotát figyelembevevô foglalkozásokat ja
vasol a szakorvos. A gyógytestnevelés órákat 
szakképzett gyógytestnevelô tanár vezeti.

III. kategória: azok a tanulók tartoz
nak ebbe a kategóriába, akik egészségi 
állapotváltozásuk miatt az egészségügyi 
intézményrendszerben történô ellátásra 
(gyógytorna, stb.) szorulnak, így iskolai 
testnevelés alól átmenetileg vagy végleg 
felmentendôk.

A leggyakoribb betegségtípusok, ame-
lyekkel a gyógytestnevelésre kerülnek 
a diákok:

Ortopédiai elváltozások: gerinc defor
mitások, hanyagtartás, mellkas deformitá
sok, lúdtalp, térdproblémák

Belgyógyászati problémák: szív és 
keringési betegségek, cukorbetegség, 
gyermekkori elhízás, asztma

A kategóriákba sorolt tanulók névjegy
zékét szakorvosi vélemény alapján az 
iskolaorvos készíti el.

A foglalkozások rendje
Idôpontok:

hétfô 1330 – 1415 USZODA
hétfô 1515 – 1600 Olcsai Iskola
szerda 1330 – 1415 USZODA
szerda 1500 – 1545 Olcsai Iskola
csütörtök 1545 – 1630 Olcsai Iskola

Ezekbôl az idôpontokból heti 2 vagy 3 
órát kell kiválasztani. Minden tanuló külön 
tájékoztató füzetet kap, amiben a jelenlé
tet, esetleges hiányzást kell igazolni. Ebben 
az ellenôrzôben kapják a gyógytestnevelés 
értékelését is, ami alapján – a testnevelés 
órai eredményekkel összesítve – a félévi és 
tanév végi érdemjegyet kapják.

Mi a teendô?
Minden tanévben a szakorvosok által 

elvégzett szûrôvizsgálatok eredményeit az 
iskolai védônônek vagy az iskolaorvosnak 
kell eljuttatni, aki ezek alapján végzi el a 
tanulók besorolását.

A gyógytestneveléssel kapcsolatban 
felmerülô kérdésekkel, a részletek meg
beszélésével forduljanak bizalommal a Kis
térségi Társuláshoz, az iskola védônôjéhez, 
orvosához, illetve Kutasiné Rózsás Nóra 
tanárnôhöz.

Kérnénk Önöket, hogy gyermekük egész
séges fejlôdése érdekében éljenek ezzel a 
lehetôséggel, használják ki a Körmenden 
egyedülálló, de gyermekeink változó, moz
gásszegény életmódja miatt egyre jobban 
szükséges foglalkozást.

Körmend, 2012. szeptember 5.

 Bebes István Kutasiné Rózsás Nóra
 elnök gyógytestnevelô tanár

Itt van az ôsz…
Téliesítésrôl nemcsak kerttulaj
donosoknak 

Hol van már a régi világ, amikor az 
er kélyek, ablakok dísze maximum 
pár cserép muskátli volt? Tavasszal 
a vi rágboltok, piacok szebbnél 
szebb le andereket, begóniákat, 
petuniákat, ama riliseket kínálnak, 
a nyári gondozásukat megtanulni 
nem ördöngösség, no de hogyan 
óvjuk meg a téltôl ôket?

A téliesítés egyik legfôbb kelléke a 
sötét, nem túl hideg, ámde hûvös pince, 
ahol át tudjuk teleltetni a növényeink 
többségét. Minimális öntözéssel, némi 
tápoldattal minden további nélkül elér
hetjük, hogy tavasszal újra kihajtsanak 
a virágaink, és immáron azzal büsz
kélkedhessünk: igazi, saját nevelésû, 
teleltetésû növényeink vannak.

Míg a leander télen is szereti a vi
zet, a muskátlit épp csak picit, ritkán 
szabad öntözni ebben az idôszakban. 
Hogy visszavágjuk, vagy sem ezeket a 
növényeket, tulajdonképpen ízlés dol
ga. Mindenesetre a muskátlinak jobb, 
ha hagyjuk leszáradni, így élettelibb 
marad a föld alatti része, tavasszal 
könnyebben hajt újra.

Az amariliseknél viszont teljesen 
más a helyzet. Miután levirágoznak, 
várjuk meg a teljes kiszáradást, ezután 
húzzunk egy sötét zacskót a cserépre, 
és tegyük el tavaszig. Április körül aztán 
levehetjük a zacskót, s ha minden jól 
megy, hamarosan zöldellni, majd virá
gozni láthatjuk ezt a gyönyörû virágot.

A fukszia, petunia, verbéna, csere
pes margaréta nemcsak teleltethetô, 
de a hideget is jobban tûrik, így akár 
novemberig is kint hagyhatjuk ôket, ha 
az idôjárás kegyes hozzánk. 

A petunia érdekessége egyébként, 
hogy nálunk ugyan egynyári növényként 
ismert, azonban a származási helyén, 
Brazíliában és Argentínában évelô, 
tehát kis szerencsével, türelemmel 
téliesíthetjük.Vágjuk vissza a növényt kb 
15 cmre, ültessük jó vízáteresztô földbe, 
és tegyük olyan világos helyre, ahol 
egész télen 1315 fok környékén mozog 
a hômérséklet. Az így átteletetett virágot 
tavasszal kezdjük öntözni, tápoldatozni.

S ha azt szeretnénk, hogy az erkélyünk 
télen se legyen dísztelen, kopár, akkor 
a kézenfekvô megoldás az örökzöldek 
telepítése lenne… Csakhogy a balkonlá
dákban viszonylag kevés föld van, így a 
fagytól nincs, ami védje a gyökereket. Ép
pen ezért kókuszrosttal, zsákvászonnal, 
faaprítékkal ügyeskedhetünk. A gondos
kodást az igénytelen hírében álló bukszu
sok, fenyôk, tuják is meghálálják.      kávé

KÖRMEND ÉS KISTÉRSÉGE TÖBBCÉLÚ  
KISTÉRSÉGI TÁRSULÁS
9900 Körmend, Szabadság tér 7.
Telefon: 0694/594320, Telefon/Fax :0694/594321
Email: munkaszervezet@kormendkisterseg.hu
Webcím: kisterseg.kormend.hu
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A Bayou Bönhô Egyesület szervezésé-
ben idén már 17. alkalommal eveztek 
a kb. 60 folyamkilométer hosszú Rába-
maraton résztvevôi. 2012. szeptember 
17-én, szombaton, nyáriasan meleg 
idôben 146 fô vállalkozott a táv meg-
tételére Szentgotthárdtól Körmendig, 
illetve Molnaszecsôdig. A versenyen 
szép körmendi sikerek születtek. 

Kihívás, elszántság, barátság, sport, 
szabadidô és még ki tudja, mi minden hajtja 
évrôl évre a hagyományos, szeptemberi 
Rábamaratonon indulókat. Sok az ismerôs, 
visszatérô arc, ugyanakkor minden évben 
akadnak újon
nan beszálló 
eve zô sök. Aki 
akárcsak némi
leg ismeri a Rá
bafolyó határ
tól városunkig 
tartó szakaszát, 
tudhatja, hogy 
mire vállalko
zik. A néhol 
vadvízi evezés
re emlékeztetô 
túra, a sok he
lyütt páratlan természeti szépségeket felvo
nultató meder méltán elismert országosan, 
s a határon kívül egyaránt. A Körmendig 
mért idôeredmény most is csak úgy volt 
érvényes, ha a résztvevôk „lelapátoltak” 

még Molnaszecsôdre, ahol díjátadás, 
eszemiszom, buli, jó hangulat várta ôket. 
S a fogadkozás, hogy jövôre újra jövünk… 

A legjobb idôeredményt a kajak kettes 
férfi egység (Horváth Attila – Kovács Ká
roly) futotta, idôeredményük: 4:23:20. Az 
abszolút kategóriában második helyen a 
kajak egyes kategória gyôztese, Ôri Zsolt 
(4:33:01) végzett, harmadik pedig a kenu 
négyes vegyesben induló (Keresztes Kinga 
– Bedi Tamás – Skoda Tamás – Bálint László 
4:37:20 ) együttes lett.

Körmendi dobogós eredmények: Kajak 
1 férfi 3. helyezett Szabó László; Kajak 2 
vegyes 1. helyezett Király Ferenc – Tóth 

Krisztina; Ke nu 
3 férfi 3. helye
zett Dobronics 
Ba lázs – Kovács 
Péter – Somo
gyi Dániel. 

A  ve r seny 
fô szervezôje 
S o m o g y i 
László volt. A 
szervezésben 
részt vett a kör
mendi Bereki 
Bárkás Egylet 

Egyesület is. A rendezvényt támogat
ta Bebes István polgármester. A kör
mendi gátnál a körmendi tûzoltóság 
munkatársai, Sibinger Tamás és Tóth 
Attila segítették az átkelést.  Kéki

Jó ideje jellemzô jelenség, hogy vá-
rosunkban a fiúk sportolási igényeit 
a kosárlabda és a labdarúgás szinte 
teljesen kielégíti, így a Körmendi 
Dózsa MTE-ben a lányok kapnak kézi-
labdázási lehetôséget.

A klubban jelenleg közel 100 
igazolt játékos van. Az edzések 
négy korosztályos csoportban foly
nak, négy edzô: Faragó András, 
Kalamárné Tahin Krisztina, Mester
házi László és Oláh Sándor vezeté
sével. Külön említést érdemelnek 
a nádasdiak, ahonnan évrôl évre 
tehetséges gyerekek érkeznek 
Körmendre. Oláh Sándor edzôt 
kérdeztük a most induló szezonról. 

– Hogyan épül fel az egyesület? 
– A fiatalabb korosztályok versenyez

tetése több szinten megoldott. Az egész 
országot lefedô Erimabajnokság mel
lett a gyôri ETO Kupa ad lehetôséget a 
megméretôdésükre, valamint az ország 

egész területére járnak korosztályos tor
nákra. Ez azt jelenti, hogy éves szinten 
7090 mérkôzést játszanak. A csoportok 
bôvítése érdekében felvettük a kapcsolatot 
az általános iskolákkal. A felnôtt csapat az 

NB II. északnyugati régiójában versenyez. 
Ez a magyar bajnokság harmadik vonala. A 
keret 80 százalékát középiskolások adják, 
így a rutin hiánya miatt egyelôre a tisztes 
helytállás, valamint a fejlôdés a cél. A fiatal 

játékosok a felnôtt mérkôzések mellett 
egy junior meccset is lejátszanak. Mivel 
mérkôzésszámban így is lemaradásuk len
ne, ezért indulnak az Országos Ifjúsági és 
az Országos Junior Kupában is.

– Miképpen zajlott a felké-
szülés?

– A játékosok július hónapra 
egyéni felkészülési tervet kaptak, 
majd augusztus elejétôl heti tíz 
edzéssel készültünk a bajnok
ságra. A fizikai állapotuk ennek 
megfelelôen jónak mondható. 
Szeptember elejétôl az edzések 
száma háromra alakult. Felkészü
lésünket segítette a Veszprémben 
rendezett Cell Kupa. Ott nívós 
nemzetközi mezônyben 6. helye
zést értünk el. Az elmúlt hétvégén 

pedig mi rendeztünk egy felkészülési 
tornát, ahol a Sárvár és a Balatonszemes 
csapatával meccseltünk. Az elôbbit 2423
ra megvertük, utóbbitól 2822re kikaptunk. 
A felemás eredmény ellenére jónak ítéljük 
meg a tornát, mert sok olyan megoldást 
láttunk, amelyek elôremutatóak. A baj
nokságot szeptember 30án 16 órakor 
kezdjük a városi csarnokban a Bük ellen. 
Az Országos Ifjúsági Kupát a Haladás ven
dégeként indítjuk.

 Ha valaki kedvet kapott, és szeretne ké
zilabdázni, akkor az alábbi elérhetôségeket 
ajánljuk: kormendhandball.gportal.hu, illet
ve Faragó András 30/5038565, farago68@
gmail.com. Hajrá Körmend!   Kéki
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Spinning 
maraton
Spinning maraton volt szeptember 
15-én délután a fôtéren. 

Impozáns látványt nyújtott már 
a délelôtti napfényben is, ahogy a 
spinning kerékpárok egymás mellett 
sorakozva várták a 13 órai kezdést, 
amikor körülbelül száznegyvenen vál
lalkoztak arra, hogy öt órán keresztül 
spinningeljenek. (Fotó a címlapon.)

A tekerést a színpadról irányító edzôk 
óránként váltották egymást. Ugyancsak 
óránként nyílt mód röpke pihenésre 
is, ilyenkor különbözô programok 
váltották egymást. Volt zumba és rock 
and roll bemutató, valamint a szombat
helyi ugróköteles lányok is felléptek. 
Szupper Péteren, a körmendi edzôn 
kívül Pécsrôl, a Mecsek Fitnessbôl is 
érkeztek segítôk, mint ahogy a kerék
párok többsége is onnan származott. 
A testet és lelket próbáló maratont buli 
zárta a Klub Trummerikumban.    cs

A kézisek is elkezdik
A körmendi kézilabdázás jelenlegi helyzete

Vadregényes tájakon
Rábamaraton tizenhetedszer
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Nappali tagozatos diákok  
jelentkezését várja a Meló-Diák Iskolaszövetkezet, 
Körmenden végezhető könnyű fizikai munkára

Érdeklődni: 20/355-2299
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Körmendi Híradó városi újság

Programajánló
Rendezvények 
Október 
3. (kedd)

17 h Batthyánykastély – Városi Kiállítóterem
Kaszinói est a Körmendi Kulturális Mûhely szervezé
sében. Lakatos József festômûvész kiállításának 
megnyitója. Beszélgetés Bencze Istvánnal

6. (szombat) 11 h Aradi vértanúk emlékmûve (Körmend, Rákóczi u. 2.)
Városi ünnepség az Aradi vértanúk napján
Mûsor: Rázsó Imre Szakközépiskola

8. (hétfô) 14 h Berzsenyi u. 11. Klub II. 
Vk. Nyugdíjas traccsklub

11. (csütörtök) 14 h Batthyánykastély – Színház
Idôsek Hete rendezvény
Köszöntôt mond: Bebes István polgármester
Mûsor: Óvodai Nyugdíjas klub

12. (péntek) 17 h Batthyánykastély – Színház
Kölcsey Ferenc Gimnázium Hangyaavatója

19. (péntek)  
 

8 h
12 h
14 h

Batthyánykastély – Színház
1956-os forradalom és szabadságharc évfordulója – 
iskolai ünnepi mûsorok
Rázsó Imre Szakközépiskola
OlcsaiKiss Zoltán Általános Iskola
Kölcsey Utcai Általános Iskola és AMI

23. (kedd)  
 

11 h

Nemzeti ünnep – 1956-os forradalom és sza-
badságharc 56. évfordulója
Hôsök tere, Szabadságharcosok kopjafája
Városi ünnepség. Beszédet mond: Szabó Ferenc 
alpolgármester. Mûsor: Kölcsey Ferenc Gimnázium

27-28. Körmend Város Ünnepnapja
27. (szombat) 15 h Szabadság tér

IV. Béla király 1244-ben kelt városi kiváltságlevele 
768. évfordulóján ünnepi beszédet mond és a vá
rosi kitüntetéseket átadja: Bebes István polgármester
Mûsor: Béri Balogh Ádám Táncegyüttes, Senior Nép
tánccsoport, Rábavirág tánccsoport. 3FK Körmend 
Fotóklub II. gombostûs kiállításának megnyitása a 
Városi Kiállítóteremben. Meglepetés koncertek!!!

28. (vasárnap) 10 h Szent Erzsébet Rk. Plébániatemplom
Ünnepi Batthyány-mise

Kiállítások 
szeptember 15.  
– október 26.

Batthyánykastély – Sala Terrena Galéria
Wien Meidling bemutatkozik – a Rearte Gallery 
és az NF Meindling fotócsoport

szeptember 27.  
– október 18.

Batthyánykastély – Színház aula
A Biblia földjén – a Szegények Orvosa Körmendért 
Alapítvány rendezésében

október 3 – 19. Batthyánykastély, Városi Kiállítóterem
Lakatos József festômûvész

október 27.  
– november 30.

Batthyánykastély – Városi Kiállítóterem
3F-K Körmend Fotóklub II. gombostûs kiállítása

A kiállítások megtekinthetôk: hétfôpéntek 10–12 h és 13–16 h 
A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk! 

Rendezvényinformáció és jegyelôvétel: 
Körmendi Kulturális Központ, Körmend, Berzsenyi u. 11.   

Tel/fax:  94/594227,  cultcent@tonline.hu

www.kormend.hu

Egészségklub indul  
a Kulturális Központban

Test, szellem, lélek egysége: talán ez az egészség egyik 
legôsibb meghatározása. A Körmendi Kulturális Központ szer
vezésében induló egészségklub elôadásai, összejövetelei is ezt 
a fajta egészséget célozzák.

A tervek szerint a klub tagjainak havonta egyszer szer
veznek összejöveteleket a Kulturális Központ Berzsenyi 
utcai épületébe, ahol elôadások, gyakorlati foglalkozások 
és filmvetítések segítik ôket abban, hogy az egészségipar 
információáradatában könnyebben eligazodjanak.

A klubról bôvebb információ Kut ro vácz Évától lehet kér
ni a 94/594227es telefonszámon, vagy a kulturinform@
kormend.hu email címen. Az elsô foglalkozáson, október 
9én 17 órakor várnak mindenkit, aki a téma iránt érdeklôdik, 
és szívesen venne részt a klub mûködésében.         kávé

Felhívás
Kedves egykori és virtuális Diáktársunk!

Örömmel értesítünk, hogy a Szombathelyi Törvényszéken 
jogerôsen bejegyzésre került a 2011. november 18án 19 
egykori diák részvételével megalakult (újjáalakult) Körmendi 
Gimnáziumi Öregdiákok Közhasznú Egyesület. Megfogal
mazott célja, hogy elôsegítse a körmendi Kölcsey Ferenc 
Gimnázium diákhagyományainak ápolását, segítse az iskola 
kulturális tevékenységét (esetleg új színekkel gazdagítsa azt), 
programjaival támogassa azt a nevelô tevékenységet, amely 
a mindenkori diákokban egészséges lokálpatriotizmussal 
táplálja azt az érzést, hogy jó körmendi diáknak lenni. Civil 
szervezetként az iskolához kötôdve segítse a mindenkori 
Körmenden élôk kulturális életét, lelki mindennapjait. Az éves 
tagdíjat a programok megszervezésére fordítjuk.

Kérünk, hogy jelentkezéseddel csatlakozz hozzánk személye
sen vagy levélben, a gimnázium titkárságának címezve! A gim
názium jelenlegi címe azonos az egyesület levelezési címével: 
9900 Körmend, BajcsyZs. u. 3.; email cím: kfg@kormend.hu

Tisztelettel és szeretettel: 
 Dr. Vörös Ottó

 az egyesület elnöke

Iskolába-hívogató
Kedves Nagycsoportos Óvodás!

Szeretettel hívunk és várunk az 
OlcsaiKiss Zoltán Általános Iskola 
2012. október 4én, csütörtökön 
15.30 órakor tartandó iskolábahí
vogató vidám, játékos délutánjára.

Megismerkedhetsz népi hangszerekkel, táncolhatsz, arcfes
téssel álcázhatod magad, és VÁR az UGRÁLÓVÁR!!!

Jutka néni, Edit néni


